
PARTICIPACIÓ CIUTADANA

Què  entenem  per  participació
ciutadana?. 
La veu del poble pot moure muntanyes,
no perdis l´oportunitat de dir la teva

PARLEM CLAR I CATALÀ

Certes notícies tenen una repercussió
en el dia a dia del nostre poble. Volem
fer un resum dels aconteixemnts tal i
com es viuen dins la CUP, amb total
transparència.
El cas de la Llar d´Infants Estel de Mar

QUÈ FA LA CUP  A
CREIXELL?

Us fem un resum del que la nostra 
assamblea ha treballat fins ara.



EDITORIAL
Comencem aquest primer número de l´InfoCUP-Creixell donant
les gràcies a totes les creixellenques que ens han animat a tirar
endavant  aquest  projecte  de  la  CUP,  al  mateix  temps
engrescador i dificultós. 

Com bé vam dir el dia de la nostra presentació pública al poble,
el  passat  9  de  setembre  a  Cal  Cabaler,  som  un  grup  de
persones molt divers que el que volem és canviar les formes de
fer política a la nostra vila. Perquè un altra manera de gestionar
l´ajuntament  és  possible  i  no  ens  agrada  com  els  nostres
representants a l´ajuntament giren l´esquena a la gent i només
governen per interessos partidistes. 

El dia de la presentació davant de la ciutadania van tenir un bon
exemple amb els nostres convidats, el Miquel Perelló (alcalde
dels Guiamets) va explicar de manera senzilla i planera com es
pot millorar el funcionament d´un municipi amb petites accions. 
Per  altra  banda també ens va acompanyar  el  Toni  Sacristan
(regidor de la CUP a l´ajuntament de Torredembarra),  qui  va
explicar com és la feina dins del consistori.

En  definitiva,  gent  de  diferents  procedències,  edats  i  perfils
professionals que compartim una cosa, estem preocupats per
Creixell.  Som  7  membres  plenament  actius,  però  la  nostra
intenció és ampliar la nostra assemblea fent participar a altres
persones que comparteixin els nostres interessos i inquietuds.
Al final de tot InfoCUP trobareu el medi per de poder posar-vos
en contacte amb nosaltres, ja sigui aportant idees per e-mail o
participant  a  l´assemblea,  sense  la  veu  del  poble  una
Candidatura d´Unitat Popular no te sentit.

Diuen que qui molt  abraça, poc estreny,  i  una de les nostres
premisses es fer polítiques de projectes concrets. Lamentar-nos
d´un deute descomunal eternament no te cap futur, tampoc hem
d´oblidar qui i com s´ha provocat i no caure en l´error de deixar
que el temps cicatritzi les ferides.

Es poden fer moltes accions per anar avançant cap a un altre
realitat,  des  de  una  correcte  auditoria  del  deute,  a  la
transparència  informativa  de  tot  el  que  es  fa  al  consistori,
passant per un treball real i actiu vers al jovent. Pas a pas però
sempre fermes a treballar al carrer, a deixar d´escalfar cadires.

Aquestes són algunes de les nostres propostes, però encara es
pot fer molt més i per això estem, per millorar la qualitat de vida
dels nostres conciutadans. En aquest aspecte voldríem destacar
també que la política no es converteix en un modus vivendi per
als  militants  de  la  CUP  com  succeeix  amb  els  partits
convencionals. Tenim un codi ètic que impedeix perpetuar-se en
els  càrrecs,  amb  limitació  de  mandats  o  incompatibilitat  de
càrrecs entre d´altres.

Perquè un altra manera de fer política és possible.

Capgirem Creixell!

PARTICIPACIÓ CIUTADANA
Avui dia, quasi tothom expressa estar d'acord en la bondat de la democràcia. Però som
autènticament demòcrates? Practiquem a Creixell la democràcia a tots els nivells de la
vida municipal i col·lectiva? La resposta es no, en absolut!

 La democràcia plena té dues cares: la representativa i la participativa. La primera es
la única que es practica: cada quatre anys hi ha eleccions municipals, la gent vota a un
o altre partit, els programes electorals s'assemblen molt a «una carta als reis mags» i
aquí s'acaba l'assumpte... 
Alguns diuen «a la gent se'ls en fot la gestió de com han d'anar les coses» I no és
normal que sigui així? Suposem un grup de veïns preocupat per un problema concret
que els afecta directament. Què poden fer? Segurament dependrà de la bona voluntat
de  l'alcalde  o  regidor  corresponent  que  els  escolti.  Però  i  si  no  és  així?  Algú  pot
contestar «aleshores no els votis a la propera»... I si després d'esperar 2 o 3 anys torna
a  passar el mateix amb un altra govern municipal?

Cal capgirar Creixell! Els amos i senyors del poble som tots els ciutadans que paguem
impostos... l'Ajuntament, els partits polítics i els funcionaris han d'estar al nostre servei,
no al revés. No volem que la nostra vila es gestioni com «un Cortijo»!

La  democràcia  participativa  la  concretem  com  Participació  Ciutadana,  així,  volem
articular:

- Associacions de Veïns que funcionin a tots els barris o urbanitzacions per valorar els
serveis municipals que funcionen correctament i els que no ho fan, respecte les coses
més  immediates:  estat  de  les  voreres,  pavimentació  carrers,  enllumenat,  estat  dels
espais  d'esbarjo,  recollida  brossa  de  forma selectiva,  transport  públic  interurbà  que
acosti  al  centre  del  poble  (consultori  mèdic,  farmàcia,  forn,  tendes,  Ajuntament...).
Compromís de trobades periòdiques entre Ajuntament (alcalde i regidories afectades)
amb les Associacions.

-  Entitats cíviques, culturals, lúdiques i esportives. Que ajudin a recuperar festes i
tradicions  locals.  Evitant  que  es  converteixin  en  «clients»  de  determinats  partits.
Articular  transparència  en  les  subvencions,  buscar  la  major  implicació  amb  la  vida
quotidiana  «oficial»  com  l'escola,  la  formació  d'adults...  millorar  la  coordinació  amb
l'Ajuntament i els serveis de gestió de que disposa.

- Solucionar una mancança cabdal: Un  Casal o Ateneu per a tots els públics obert
tota la  tarda (com a mínim) amb servei  de bar  a preus reduïts,  sense obligació  de
consumir i apte per reunions de petit format i amb un Espai per el jovent, recuperant la
experiència i el bon funcionament del Punt de Informació Juvenil que ja havia existit.

- Els Plens municipals. Cal convertir-los en autèntic medi de participació ciutadana, en
quelcom viu i actiu. Ara, quan la gent de la CUP plantegem algun tema, al final del Ple,
és per la benvolença de l'actual alcalde. Si bé la assistència és oberta a tothom, només
tenen veu i vot els regidors! Cal articular que als Plens pugui intervenir la ciutadania,
sigui a títol individual o com a Associació de veïns o Entitat lúdic-cultural...

-Elaboració  i  aprovació  del  Pressupost  municipal anual de  forma  oberta  i
participativa.  Donades  les  restriccions  legals  imposades  pels  Governs  del  Estat,  el
finançament municipal és més magre que mai i el marge de decisió és encara més petit,
per  tant,  encara  es  més  important  establir  prioritats  de  despesa  centrades  en  les
partides que responguin a les necessitats més sentides per els nostres conciutadans.

La Participació Ciutadana, per no quedar en paraules requereix:

- Transparència Informativa de la gestió municipal. Fins el detall. A Suècia, per ex., 
qualsevol pot saber, consultant-ho per internet, a quina empresa s'ha concedit una 
petita obra com enrajolar una vorera, quan ha costat i quins materials s'han emprat...

-Publicació a internet d'un Extracte dels temes tractats als Plens Municipals amb les 
diferents opinions i els vots emesos per cada Grup Municipal.

Això ja ho prometem ara: les cupaires de Creixell farem tot el possible per establir la 
Participació Ciutadana a la Gestió Municipal. No ens fa por la democràcia! Volem 
avançar cap un futur de sobirania plena  a tots els àmbits

Davant l'animadversió mostrada per determinats mitjans de difusió quan ens acusen de 
«radicals». Responem que sí, som radicalment demòcrates i amb tot l'orgull!

Per altra banda, creiem que
davant  la  manca  d´una
autèntica  alternativa  d
´esquerres  fa  falta  que
prenguem el relleu i  obrim l
´ajuntament a la participació
ciutadana,  un  dels  eixos
principals  de  la  nostra
política.  Perquè  estem
cansats  de  governs  en  l
´ombra i  dels  intercanvis  de
favors.
La gent que ens reunim cada
dilluns a la sala de plens de
la casa gran (a les 20:00 de
la  tarda)  venim de diferents
lluites i militàncies, des de la
lluita  sindical  dels  anys  70,
passant  pel  teixit  associatiu
de la nostra vila.

No hi ha excusa per que els ciutadans no
opinem  com  es  governa  al  municipi  i  no
puguem  proposar  solucions!   A  més,  hi
tenim tot el dret ja que es tracta de la gestió
dels  nostres  impostos.  Són  els  nostres
calés!.
Dir  que  ja  participem  votant  cada  quatre
anys a uns partits (molts dels quals estan
implicats  en  cassos  de  corrupció  més
propers  o  més  llunyans)  és  tenir  molta
barra!.



PARLEM CLAR I CATALÀ: La Llar d´Infants Estel de Mar

Els problemes amb la Llar d'infants del nostre municipi vénen de llarg.
Es va decidir deixar de prestar un servei públic que depenia de l'Ajuntament, el qual funcionava bé, per realitzar un concurs públic i que una
empresa privada portés la nova gestió de la llar.  Es van acomiadar a unes treballadores i s'han hagut de pagar indemnitzacions molt
elevades. A costa de qui? Evidentment de tots nosaltres.

Una vegada passat el temps sembla ser que hi ha motius per indagar sobre aquesta adjudicació, i els Mossos d'Esquadra estan investigant
a diferents regidors del nostre ajuntament, de diversos colors polítics.
Malauradament no tot acaba amb l'adjudicació, perquè a pocs dies de finalitzar el curs l'Ajuntament anunciava el tancament de la llar a 30
de juny.

Aquest fet va provocar el rebombori i la preocupació per part de les famílies afectades, sense cap tipus d'explicació concreta i detallada ni
per part de l'empresa ni per part de l'Ajuntament. Aquest fet, va provocar que els pares, aprofitant una reunió de la CUP amb el senyor
alcalde, donat que les nostres assemblees són obertes, exigiren parlar directament amb l'alcalde. Aquesta reunió no va estar prevista, les
famílies van ser convocades un altre dia, amb la presència de l'advocat de l'Ajuntament, regidors d'altres partits que van aprofitar la situació
i els antidisturbis dels Mossos d'Esquadra amagats per la nostra vila. És clar, les famílies i els nens de 0 a 3 anys som perillosos.

La reacció dels pares i mares va ser comprensible, on portarien els seus fills al curs següent si l'Ajuntament no donava cap alternativa?
Sense oblidar, com sempre s'ha dit, quan es parla de la llar, en defensa d'un equip docent que treballa excel·lentment i té un projecte
educatiu molt consolidat (mètode Montessori, Escola Verda, anglès, psicomotricitat...).

Doncs després de l'anterior anunci de tancament de la Llar d'infants, l'alcalde es va desdir de les seves paraules i va assegurar que la Llar
no tancava. Però les conseqüències són clares aquest nou curs, les matrícules van baixar perquè es va fer l'anunci del tancament en ple
procés de matriculació. Encara que es va ampliar el termini, el nombre de matrícules és menor que l'any passat.

No pensem que tota  la  culpa  la  té  l'ajuntament.  En aquest  assumpte tenim una altra  part  implicada,  l'empresa Privilege  Class,  que
«casualment» tenia com a gerent a l'actual portaveu d'ERC al nostre consistori. 
Si l'Ajuntament acusa a l'empresa de no presentar correctament els comptes, l'empresa acusa a l'Ajuntament de no presentar en el terminis
corresponents la documentació. Són acusacions creuades quan els responsables de la situació són tots dos. Aquest problema no hagués
passat si el servei fos totalment municipal, amb els avantatges que comportaria. En primer lloc no hagués calgut pagar indemnitzacions per
acomiadaments improcedents. En segon lloc seria gestió directa municipal,  no es buscaria el benefici empresarial. I tercer i no menys
important, no hi hauria cap tipus d'investigació judicial al respecte.



0
QUÈ FA LA NOSTRA ASSEMBLEA LOCAL?

El  nostre  treball  al  municipi  es  fomenta  amb  accions  directes.  Tot  implica  un  cert  temps  d
´adaptació i encetem la nostra trajectòria aplicant el denominador comú que arrela de totes les
assemblees  cupaires:  debatre  temes  que  són  d'  interès  comú  al  territori  compartit  amb  les
poblacions veïnes, en el nostre cas amb les del Camp de Tarragona. 

L' Assemblea creixellenca està a l'abast de tothom que simpatitzi amb la nostra base a enfortir i
enriquir la participació democràtica al municipi.  Per ampliar informació podeu veure www.cup.cat

Us resumim les accions que el nostre grup ha fet fins ara per tal de resumir la nostra trajectòria i
animant-vos a formar part pel canvi.

El 18 de Febrer del  2016 al  ple municipal  vam demanar la  viabilitat  de condicionar  la  pista
esportiva amb la creació d´un espai polivalent,  la publicació d´un calendari obert per saber la
disponibilitat del casal municipal (s´ens comenta que està disponible a Cal Cabaler) i per últim,
vam sol.licitar l´apertura de Cal Cabaler a l´us de la ciutadania d´una forma més oberta. La petició
va ser considerada.

El 3 de Març vam participar a la Xerrada que en Quim Arrufat va fer a Torredembarra sobre Sobirania Nacional.

El 8 de Març vam publicar el nostre preàmbul de com entenem el feminisme, amb el títol ENS VOLEM VIVES I COMBATIVES 
deixàvem palès la disconformitat de com es celebra aquesta data al nostre municipi. Està penjat a la pàgina de Facebook per si us és d´interès.

El 17 de març vam dir NO a la proposta de PSC al Ple municipal per donar suport al BcnWord, un projecte que és contrari al model econòmic i territorial
del Camp de Tarragona.

El 19 de març vam participar en tallar la N340 per demanar l´AP-7 gratuïta. Lluny de la proposta del pacte de Berà dels alcaldes del territori, demanem,
lluita que continua en vigor, la NO creació de noves vies ni ampliacions d´autovies que trinxin encara més el territori i espais verds de les contrades, sinó la
gratuïtat total. Volem un Pais lliure de peatges. 

El 9 d´Abril vam rebre una Jornada de formació al Casal Municipal amb el títol “No hi ha pràctica revolucionaria sense teoria i viceversa”, per totes les
noves Cups d´arreu dels Països Catalans.

El  21 d´Abril donàvem entrada a una nova pregunta al ple municipal,  demanant saber quina era l´actuació de l´equip de govern per fer complir  la
normativa, en vigor des de l´1 de Gener del 2016, en quan a la Llei de Transparència de Catalunya. La resposta va ser que estava en procés de creació
per una empresa externa A data d´avui continua pendent.

El 7 de Maig participàvem a la manifestació convocada a Barcelona amb el lema SENSE POR davant l´ofensiva antidemocràtica de l´estat espanyol.

El 19 de Maig vam publicar l´article d´opinió d´una de les companyes fent una valoració sobre l´estat de Ca la Miquelina. A data d´avui les accions físiques
han sigut mínimament per aguantar les parets, res més. El podeu consultar a Facebook.

El 6 de Juny donàvem entrada a la nostra assemblea als pares i mares afectats pel cas de la Llar d´Infants, on van poder intervindre per primera vegada
després de la notícia sobre les irregularitats administratives, demanant responsabilitats directes al consistori.

El 21 de Juliol vam  instar a retirar el títol d´ “alcalde honorario a perpetuidad”. que el dictador Francisco Franco Bahamonde és des de el mes de març de
1964 a Creixell. afegint-nos a molts municipis del nostre voltant que ja ho han fet, considerant lesiu i perjudicial el manteniment del nomenament obsolet i
aliè al context social actual del nostre poble. S´ens comunica que es farà al Setembre.

El 30 de Juliol vam participar de nou al tall de la N340 reivindicant la gratuïtat de l´AP7.

El 9 de Setembre fèiem l´acte de presentació del nostre grup al municipi amb el lema CAPGIREM CREIXELL.

L´11 de Setembre vam participar en l´acte oficial per l´ofrena floral de la Diada de Catalunya

El 15 de Setembre donàvem entrada al ple recordant que quedava pendent la retirada del títol honorífic al general feixista veient que no formava part de l
´ordre del  dia.  S´ens comunica que ho aplacen per l´Octubre.  Demanàvem també la modificació del ROF actual per tal  de fer constar en acta les
intervencions ciutadanes. Per a què constin cal donar entrada escrita prèviament al ple. Al nostre parer, la pregunta si es fa així, deixa de tenir caràcter
espontani i delimita aquesta participació.

El 12 d´Octubre vam organitzar l´assemblea per rebre la militància del Camp de Tarragona a la seva reunió plenària.

El  20 d´Octubre a la sessió plenària municipal vam demanar saber e quin punt està la denúncia presentada pel PP sobre el concurs públic d'adjudicació de la
llar d'infants? I saber com evoluciona la denúncia elevada a la Fiscalia Superior de Catalunya sobre el presumpte frau comés pel govern anterior del PP.

Totes les nostres accions són públiques i a l´abast de la ciutadania. Si esteu interessats podeu trobar-nos per aquestes vies:

FACEBOOK
Cupaires Creixell

INSTAGRAM
cupcreixell

TWITTER
@cupcreixell

creixell@cup.cat Els dilluns a les 20h a la 
sala de plens

http://www.cup.cat/

